
8. neděle v mezidobí rok C (2025) 

 

1. čtení – Sir 27,5-8 

Nikoho nechval, než ho vyzkoušíš. 

Čtení z knihy Sirachovcovy. 

V sítu, kterým se třese, zůstane smetí, právě tak zůstane vina na člověku, když je 

prozkoušen. V peci se osvědčí nádoba od hrnčíře, člověk se osvědčí, když s ním 

mluvíš. Ovoce ukáže, jak byl strom pěstěn, právě tak slovo vyjádří myšlenky 

lidského srdce. Nikoho nechval, než ho vyzkoušíš, tak se totiž osvědčí člověk. 

  

 

Mezizpěv – Žl 92,2-3.13-14.15-16 

Dobré je chválit Hospodina. 

Dobré je chválit Hospodina, 

opěvovat tvé jméno, Svrchovaný! 

Zrána hlásat tvé milosrdenství 

a za noci tvou věrnost. 

Spravedlivý pokvete jak palma, 

poroste jak cedr na Libanonu. 

Kdo jsou zasazeni v domě Hospodinově, 

pokvetou v nádvořích našeho Boha. 

Ještě ve stáří budou přinášet užitek, 

zůstanou šťavnatí a svěží, 

aby hlásali, jak spravedlivý je Hospodin, 

má skála, v němž není nepravosti. 

  

 

 

 



2. čtení – 1 Kor 15,54-58 

Bůh nám popřává vítězství skrze Ježíše Krista. 

Čtení z prvního listu svatého apoštola Pavla Korinťanům. 

(Bratři!) Až toto tělo porušitelné vezme na sebe neporušitelnost, a toto tělo 

smrtelné vezme na sebe nesmrtelnost, potom se vyplní to, co stojí v Písmu: 

`Vítězně je smrt (navždy) zničena! Smrti, kdepak je tvoje vítězství? Smrti, 

kdepak je tvůj bodec?' Ten bodec smrti je hřích, a hřích zase čerpal svou moc ze 

Zákona. Ale Bohu díky! On nám popřává vítězství skrze našeho Pána Ježíše 

Krista. Proto buďte pevní, moji milí bratři, nedejte se zviklat a vždy vynikejte v 

díle Páně. Víte přece, že vaše námaha není marná, (když ji konáte) ve spojení s 

Pánem. 

  

Zpěv před evangeliem – Flp 2,15-16 

Aleluja. Budete zářit jako hvězdy ve vesmíru; držte se pevně slova života. 

Aleluja. 

  

Evangelium – Lk 6,39-45 

Ústa mluví to, čím přetéká srdce. 

Slova svatého evangelia podle Lukáše. 

Ježíš řekl učedníkům přirovnání: "Může slepý vést slepého? Nespadnou oba do 

jámy? Není žák nad učitele; když se dokonale vyučí, bude jako jeho učitel. Jak 

to, že vidíš třísku v oku svého bratra, ale trám ve vlastním oku nepozoruješ? Jak 

můžeš říkat svému bratru: `Bratře, dovol, ať ti vyndám z oka třísku', a sám 

nevidíš ve svém oku trám! Pokrytče! Napřed vyndej ze svého oka trám, a teprve 

potom budeš dobře vidět, abys mohl vyndat třísku z oka svého bratra. Není dobrý 

strom, který dává špatné ovoce, ani zase špatný strom, který dává dobré ovoce. 

Každý strom se pozná po vlastním ovoci. Z trní nesbírají fíky ani z bodláčí 

nesklízejí hrozny. Dobrý člověk vydává z dobré pokladnice svého srdce dobro, 

ale zlý ze zlého vydává zlo. Jeho ústa mluví to, čím (přetéká) srdce." 

 

 



Homilie 

Drazí bratři a sestry!     

Jak nečíst Boží slovo?  Jedním z největších pokušení při čtení 

Božího slova je vztahovat ho nejprve na druhé, a ne na sebe. "Je na 

druhých, aby činili pokání!", "Ooo, to dokonale sedí!", "Dobře to 

Ježíš řekl! Teď je třeba, aby se k tomu přihlásili druzí".    

V tom spočívá "genialita" zla. Ďábel nepoužívá jen lži, ale 

nejrůznější manipulace, aby zabránil tomu, aby se Boží slovo 

dostalo přímo do našich srdcí. Proto se velmi často budeme 

soustředit na hřích a chyby někoho jiného, což všechno bude 

pravda, a my budeme nadále jen toužit po Božím slově a duchovně 

chudí, protože se soustředíme na životy druhých, a ne na své vlastní. 

Proto nás dnes Ježíš varuje před tím, že tak často vidíme třísku v 

oku svého bratra a nevidíme trám ve vlastním oku.  

Jak číst Boží slovo?   Co se skrývá ve slovech "Pokrytče, nejdříve 

vyndej trám ze svého oka, a pak budeš dobře vidět, abys mohl 

vyndat třísku z oka svého bratra"? Ježíš zde především povzbuzuje, 

aby se člověk zaměřil na sebe a na svou svatost. Proto je dobré, 

když nasloucháme evangeliu, položit si otázku: "Pane Bože, co 

chceš MI dnes říci? Jakým slovem MĚ chceš dnes živit? Co MÁM 

dnes od Tebe slyšet? K jakému rozhodnutí MNE dnes 

zveš?".   Tento způsob čtení a naslouchání Božímu slovu je jedním z 

několika dobrých "egoismu" a sebestředností, které bychom měli ve 

svém křesťanství používat. První duchovní bitva se vždy týká 

především MÉHO srdce. Na MOJE srdce má největší vliv, protože 

je místem, kde bojuje Boží království a kníže tohoto světa. Pokud 

tuto bitvu vyhraji, mám objektivně největší vliv na Boží království 

na celém světě. Pokud prohraji, kníže tohoto světa získá další své 

místo. Bohužel tím, že se soustředíme na druhé, tento boj často 

prohráváme..... 

Čím (přetéká) srdce, mluví ústa.... nebo někdy nemluví. Schopnost 

mlčet je jedním z nejvýznamnějších znamení toho, nakolik jsme již 



podobní Ježíši a nakolik v nás skutečně přebývá Boží slovo. V těch 

nejdůležitějších okamžicích Ježíš mlčel. Mlčel, když byl 

nespravedlivě souzený u Pilátova soudu. Mlčel, když se mu všichni 

hnusili a chtěli na kříži "zázrak na požádání". Také vzkříšení se 

odehrálo v tichosti a skrytě před světem.   Nemusíme se vždy bránit 

všem útokům a odpovídat na každý posměch, i když máme pravdu. 

S ďáblem se o argumentech nediskutuje. S ďáblem se vítězí 

pokorou, mlčením a visením na kříži. A i když v nás tak často dřímá 

pokušení srovnat každou nepravdu o sobě, je to tak často zbytečné a 

je to ztráta nervů a času. Lepší je nechat se přibít na kříž. Bůh zná 

pravdu a to stačí. Z naší oběti mlčení, kterou spojíme s Ježíšem, se 

může zrodit život, neboť každá smrt vložená do Božích rukou se 

proměňuje ve vzkříšení. Prosme, aby Pán nám dal pochopení, že 

Boží slovo mluví přímo ke mně a že mlčení v pokoře před Bohem 

přináší pokoj a radost vzkříšení. Amen. 

 


